
Protokół Nr XII/16 

z XII sesji Rady Gminy Grabowo odbytej w dniu 27 lipca 2016 r. w sali narad Urzędu Gminy Grabowo. 

 

Początek posiedzenia - godzina 10.00, zakończenie - godzina 12.30. 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy p. Mirosława Pogorzelska, protokołowała  

p. Anna Świrydowicz. 

Radni obecni na sesji według załączonej listy obecności (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. Andrzej Piętka –Wójt Gminy, 

2. Marek Cwalina - Zastępca Wójta, 

3. Stanisław Wróbel - Kierownik referatu UG, 

4. Wioletta Wiszowata - referent UG 

5. przedstawiciele Komendy Powiatowej Policji w Kolnie w osobach: 

- Komendant Policji -  młodszy inspektor Artur Żebrowski 

- Kierownik Posterunku Policji w Stawiskach – aspirant Zbigniew Odachowski 

- Aspirant Sztabowy KPP w Kolnie - Joanna Makarewicz 

- Dzielnicowy Posterunku Policji w Stawiskach – młodszy aspirant Tomasz Lipiński 

oraz zaproszeni goście i sołtysi (listy obecności stanowią załączniki nr 2 i 3 do protokołu). 

Porządek dzienny obrad: 

1. Otwarcie sesji i przyjęcie porządku dziennego. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy i realizacji uchwał Rady Gminy za II kwartał 2016 r. 

4. Informacja na temat mapy zagrożeń i bezpieczeństwa. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) określenia przystanków komunikacyjnych, których zarządzającym lub właścicielem jest Gmina 

Grabowo oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków, 

b) przyjęcia regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Grabowo, 

c) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej 

opłaty, 

d) określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi przez 

właścicieli nieruchomości na terenie Gminy Grabowo, 

6. Sprawa dowożenia uczniów ze szkół. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Grabowo na 2016 rok. 

8. Zapytania i wolne wnioski. 

9. Zamknięcie sesji. 

 

Przebieg obrad: 

 Ad. 1. Otwarcia, zwołanej w trybie pilnym, XII sesji Rady Gminy Grabowo dokonała 

Przewodnicząca M. Pogorzelska, która stwierdziła quorum rady do podejmowania prawomocnych uchwał 

(obecnych 11 radnych) i wyjaśniła, że sesję zwołano w trybie pilnym ze względu na konieczność 

wprowadzenia zmian w budżecie na 2016 rok z uwagi na termin podpisania umowy na dofinansowanie ze 

środków zewnętrznych budowy drogi (w dniu 29 lipca 2016 r.). 

Następnie przywitała uczestników sesji w osobach radnych, gości zaproszonych, sołtysów i pracowników 

Urzędu Gminy. W trakcie powitania przybyło 4 radnych i stan obecnych na sesji radnych wynosił 15 osób.  

Ad. 2. Przewodnicząca przedstawiła proponowany porządek obrad.  



P. Wójt – A. Piętka - zawnioskował o wprowadzenie zmiany w porządku dziennym poprzez zamianę 

kolejności punków 3 i 4 i dodanie po pkt. 6 porządku punktu 7 w brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2024” oraz zmianę numeracji kolejnych punktów 

porządku (analogicznie od 8 do 10). 

Innych uwag i wniosków nie było.  

Porządek obrad, po uwzględnieniu wnioskowanych zmian, poddano pod głosowanie. Porządek obrad został 

przyjęty w zmienionej treści jednogłośnie. 

Na stan 15 radnych, obecnych na sesji było 15 osób. Wszyscy radni głosowali za przyjęciem zmienionego 

porządku obrad. Nie było głosów przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 3. W sprawie informacji na temat mapy zagrożeń bezpieczeństwa głos zabrał Komendant 

Powiatowej Policji w Kolnie, który poinformował, że uruchomiono program „Krajowa mapa zagrożeń 

bezpieczeństwa”. Program obejmuje w Polsce pilotażowo 3 garnizony Policji (tj. mazowiecki, podlaski i 

pomorski) i dostępny jest społeczeństwu na stronie internetowej Policji. Mówił, że każdy z obywateli może 

zgłosić na mapie miejsca zagrożeń bezpieczeństwa. Przestrzegał jednak, aby rozważnie korzystać z 

możliwości zgłaszania przypadków miejsc zagrożeń bezpieczeństwa. Wszystkie zgłoszenia na mapie 

zagrożeń muszą być zweryfikowane przez organy Policji. Zgłoszenie na mapie zagrożeń nie jest 

równoznaczne ze zgłoszeniem alarmowym. Do zgłoszeń alarmowych służy nr telefoniczny 997 i 112. 

Poinformował też, że gmina Grabowo jest gminą bezpieczną, notuje się niewiele wykroczeń. 

Zasady działania oraz szczegóły poruszania się w „Programie …” omówiła poglądowo aspirant sztabowy – 

Joanna Makarewicz. 

Przewodnicząca rady gminy podziękowała przedstawicielom Policji za przybycie, informacje dot. 

bezpieczeństwa i zapoznanie z programem. 

Ad. 4. Sprawozdanie ze swojej działalności oraz realizacji uchwał w okresie II kwartału 2016 r. 

przedstawił Wójt Gminy – p. A. Piętka, mówił między innymi o: 

- dobrej ściągalności podatków i opłat lokalnych; 

- uczestnictwie w wielu spotkaniach z władzami lokalnymi województwa i powiatu; 

- udziale w imprezach promujących gminę (Rajd Ułanów, Wystawa w Szepietowie, Wystawa Konia 

Polskiego w Pomigaczach, Wianki u Wagów, 10-lecie grupy śpiewaczej „Grabowianie” i inne); 

- zakończeniu prac związanych z realizacją oczyszczalni przydomowych, planowane jest pozyskanie 

dodatkowych środków z  NFOŚ; 

- realizacji wniosków na dofinansowanie dróg gminnych – złożono 8 wniosków, 6 dróg otrzymało po 16 pkt. 

Rankingowych, największe szanse ma droga Grabowskie- do drogi Grabowo-Surały, w piątek jest podpisanie 

umowy; 

- powołaniu komisji i podjętych działaniach związanych ze skutkami czerwcowej nawałnicy i huraganu 

(zniszczeniu uległy 4 domy mieszkalne –odszkodowanie do 6 tys. zł oraz 14 budynków gospodarczych o 

różnym stopniu strat) 

- sukcesywnym prowadzeniu naprawy dróg poprzez żwirowanie dobrym materiałem, których zakończenie 

przewiduje się na koniec miesiąca sierpnia; 

- zorganizowaniu zajęć półkolonijnych w Grabowie dla dzieci i młodzieży; 

- wspieraniu młodych talentów sportowych – wsparcie sztangisty z Kurkowa, który osiąga coraz większe 

sukcesy sportowe i tym samym promuje gminę Grabowo; 

(sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Radni nie zgłosili żadnych uwag i wniosków do przestawionego sprawozdania. 

Ad. 5a) Projekt uchwały przedstawił p. S. Wróbel, który zgłosił w imieniu Wójta autopoprawkę do 

załącznika Nr 1 – wprowadzenie 1 przystanku we wsi Grabowskie przy drodze gminnej wewnętrznej, na dz. 

ewid. Nr 124 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

Nie zgłoszono żadnych uwag do przedstawionego projektu. 

Opinię Komisji Gospodarczej i Finansów przedstawił przewodniczący komisji – opinia pozytywna (Opinia Nr 

12/75/16 stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 



W wyniku głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których zarządzającym lub właścicielem jest Gmina Grabowo oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków (uchwała nr XII/84/16 stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

Na stan 15 radnych uczestniczących w sesji, w głosowaniu jawnym 15 radnych głosowało przyjęciem 

uchwały. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 5b) Projekt uchwały wraz z wyjaśnieniem zmian wynikających z rozstrzygnięcia nadzorczego 

Wojewody Podlaskiego dotyczącego wcześniej podjętej uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Grabowo przedstawiła p. W. Wiszowata (projekt uchwały stanowi 

załącznik nr 8 do protokołu). 

p. Wójt wyjaśnił, że niektóre zapisy w przyjętym wcześniej regulaminie powielały przepisy zawarte w aktach 

wyższych rangą – ustawach, stąd regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Grabowo musi 

być poprawiony. 

Nie zgłoszono żadnych wniosków merytorycznych i uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej p. M. Zielonka przedstawił stanowisko Komisji wyrażone 

w opinii do projektu uchwały (Opinia Nr 12/76/16 stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

 W wyniku głosowania Rada Gminy, większością głosów, podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 

regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Grabowo, (uchwała nr XII/85/16 stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 radnych, 

za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

Ad. 5c) Projekt uchwały przedstawiła referent ds. utrzymania czystości i porządku, uzasadniając 

konieczność jej podjęcia faktem, że od 3 lat stawki opłat nie były ponoszone a koszty zagospodarowania 

odpadów wzrastają. Objaśniła, że metoda ustalania opłaty za odpady nie uległa zmianie, stawka opłaty w 

poszczególnych grupach została zmieniona (projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

Radni nie zgłosili żadnych uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej p. M. Zielonka przedstawił opinię Komisji do projektu 

uchwały (Opinia Nr 12/77/16 stanowi załącznik nr 12 do protokołu). 

 W wyniku głosowania Rada Gminy, większością głosów, podjęła uchwałę w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty, 
(uchwała nr XII/86/16 stanowi załącznik nr 13 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 radnych, 

za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

Ad. 5d) Kolejny projekt uchwały przedstawiła również p. W. Wiszowata informując, że w części 

informacyjnej deklaracji należało poprawić zapis dotyczący terminu składania deklaracji oraz uwzględniając 

przepisy ustawy o ochronie danych osobowych, z przyjętego wcześniej formularza deklaracji należało usunąć 

rubrykę zawierającą dane osobowe członków gospodarstwa domowego (projekt uchwały stanowi załącznik nr 

14 do protokołu). 

Żadnych wniosków merytorycznych do projektu uchwały nie wniesiono. 

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej p. M. Zielonka przedstawił opinię Komisji do projektu 

uchwały (Opinia Nr 12/78/16 stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

 W wyniku głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty, (uchwała 

nr XII/86/16 stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym wszyscy obecni radni głosowali 

za przyjęciem uchwały. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od głosowania. 

Ad. 6) W sprawie dowożenia uczniów głos zabrał p. E. Chrzanowski - Przewodniczący Komisji 

Rewizyjnej, który zaprezentował zebranym Wniosek Nr 12/8/16 z dnia 15 lipca 2016 r. Komisji Rewizyjnej w 

sprawie wydatków ponoszonych na dowożenie uczniów do szkół gminnych (wniosek wraz załącznikiem 

stanowi załącznik nr 17 do protokołu), w którym Komisja wnioskuje o podjęcie przez Gminę działań 



zmierzających do wyłonienia wykonawcy dowożenia uczniów do szkół gminy Grabowo w komunikacji 

regularnej, na podstawie biletów miesięcznych /pilotażowo na rok szkolny 2016/2017/.  

Wójt Gminy poinformował, że temat zmiany sposobu dowożenia uczniów do placówek oświatowych 

naszej gminy wyniknął na posiedzeniu KR dotyczącym kontroli wydatków ponoszonych na dowożenie za I 

półrocze 2016 r. Gmina ponosi wysokie koszty związane z zapewnieniem obowiązku dowożenia uczniów do 

gminnych szkół jak również do szkół specjalnych. Stwierdził, że Państwowa Inspekcja Pracy w wyniku 

przeprowadzonej kontroli, między innymi, nakazała ograniczyć czas pracy kierowców, zapewnić opiekunów 

dowozu na wszystkich kierunkach dowozu. Wiąże się to z dodatkowymi kosztami, ponadto stan taboru 

wymaga ciągłych wydatków na naprawy, przeglądy, zakup części, ubezpieczenie i paliwo. 

W odniesieniu do przedstawionego wniosku informuję, że ogłoszony zostanie przetarg na zakup biletów 

miesięcznych dla uczniów naszych placówek oświatowych na rok szkolny 2016/2017. Gmina dokona zakupu 

niezbędnej ilości biletów miesięcznych dla uczniów, na podstawie zgłoszeń dokonanych w szkołach. 

Negocjowana będzie możliwość zatrudnienia przez wyłonionego przewoźnika kierowców obecnie 

zatrudnionych w Urzędzie Gminy, w przypadku braku takiej możliwości kierowcy będą wykonywać inne 

prace związane z transportem w gminie. 

W podniesionej powyżej tematyce radni nie podjęli dyskusji. 

Ad. 7. Zasadność zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2024 oraz projekt uchwały 

przedstawił Wójt Gminy. Omówił załącznik nr 3 do uchwały (projekt uchwały stanowi załącznik nr 18). 

Radni nie wnieśli uwag merytorycznych do przedłożonego projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej przedstawił stanowisko Komisji wyrażone w opinii do 

projektu uchwały (Opinia Nr 12/79/16 stanowi załącznik nr 19 do protokołu). 

 W wyniku głosowania Rada Gminy, większością głosów, podjęła uchwałę w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016-2024 (uchwała nr XII/88/16 stanowi załącznik nr 20 do 

protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 radnych, 

za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

Ad. 8.  Projekt uchwały dotyczący zmian w budżecie na 2016 r. przedstawił p. A. Piętka – wójt. Szczegółowo 

omówił objaśnienia stanowiące zał. Nr 3 do uchwały (projekt uchwały z załącznikami stanowi załącznik nr 21 

do protokołu). 

Po objaśnieniach Wójta, radni nie podjęli dyskusji w kwestii zmian budżetu na 2016 rok. 

Przewodniczący Komisji Społeczno-Gospodarczej przedstawił stanowisko Komisji wyrażone w opinii do 

projektu uchwały (Opinia Nr 12/80/16 stanowi załącznik nr 22 do protokołu). 

 W wyniku głosowania Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę w sprawie zmian w 

budżecie gminy Grabowo na 2016 rok (uchwała nr XII/89/16 stanowi załącznik nr 23 do protokołu). 

Na stan 15 radnych, w sesji uczestniczyło 15 radnych. W głosowaniu jawnym spośród obecnych 15 radnych, 

za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Nie było radnych głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

Ad. 9. W tym punkcie obrad zebrani nie podjęli żadnej dyskusji. 

Ad. 10. Z uwagi na wyczerpanie tematyki obrad XII sesji Przewodnicząca RG podziękowała za udział 

w posiedzeniu i zamknęła XII sesję RG. 

 

        Przewodniczący RG 

Protokołowała         Mirosława Pogorzelska 

Anna Świrydowicz        

 


